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Od historie k dnešku

AKTUÁLNĚ

Zasedání ZMČ Praha-Běchovice
* 12. října 2005 od 18.00 hodin *

Kontejnery na velkobjemový odpad
* 22. října od 10.00 hod. *

Výstava „Pro kočku“ (strana 9)
* 13. listopadu 2005 *

Týden knihoven (strana 19)
* 3. – 8. října 2005 *

28. říjen – Den vzniku samostatného československého státu

V tento den, kdy 28. října 1918 jednala v Ženevě Čs. národní
rada (E. Beneš aj.) Národní výbor (K. Kramář aj.) a současně
v Praze „muži 28. října“ (A. Švehla, A. Rašín, V. Klofáč, J. Stříbrný
aj.), byl vyhlášen samostatný stát. Dne 30. října 1918 se k němu
přihlásila i slovenská reprezentace. Dne 14. listopadu 1918 Pro-
zatímní národní shromáždění vyhlásilo Československou republi-
ku a aklamací zvolilo prezidentem T. G. Masaryka.

Tolik jen velmi stručně z událostí, které se děly kolem tohoto
data. V Životě Běchovic jsme již několikrát obsáhleji psali o historii
tohoto významného svátku, proto bychom v letošním čísle chtěli
uvést několik informací ze současné doby i několik zajímavostí
týkajících se naší republiky.

Územní samosprávné celky:
14 krajů (vyšší územní samosprávné celky)
6 258 obcí (základní územní jednotky)

Rozloha území: 78 866 km2

Počet obyvatel: cca 10,3 milionu
Hlavní město: Praha (496 km2, cca 1,2 milionu obyvatel)
Nejvýše položené obydlí: meteorologická stanice na Pradědu (Hru-

bý Jeseník) – 1 491 m nad mořem
Nejníže položené sídlo: Hřensko – 130 m nad mořem
Nejvýše položené sídlo: Filipova Huť (Klatovy) – 1 093 m nad m.
Největší obec: Praha (hlavní město – 1,2 milionu obyvatel)
Nejmenší obec: Rubakov (region Mladá Boleslav – 17 obyvatel)

  Obce jsou z hlediska jejich samosprávné funkce nezávislé
a řídí svou činnost příslušnými zákony, mimo jiné i samostatným
zákonem o obcích. Státní moc může intervenovat pouze tehdy,
porušuje-li obec zákon. Mají své vlastní finanční prostředky a zdroje
a hospodaří s nimi nezávisle při respektování podmínek daných
zákonem.

Město je obec, která jím byla v historickém slova smyslu před
schválením zákona o obcích. Statutární města (České Budějovi-
ce, Karlovy Vary, Plzeň, Ústí nad Labem, Liberec, Hradec Králo-
vé, Pardubice, Brno, Zlín, Olomouc, Ostrava, Opava a Havířov)
mají právo uspořádat si své poměry vlastním statutem, na jehož
základě si mohou rozdělit svá území na městské části a čtvrti.

Připravila Hana Košťálová

K podzimním pracem neodmyslitelně patří sklizeň
úrody. A v Běchovicích se skutečně zelenině daří.
Takovéto krásně oranžové dýně rostou přímo v zele-
ném pásu u ulice Do Dubče! Líbí se nejen nám. Zaujaly
i televizi Prima, která je využila a v neděli 2. října zde
natáčela nové podzimní znělky ve stylu Hallowenu.

BĚCHOVIC
 Zpravodaj MČ Praha-Běchovice        Číslo 10                         Říjen 2005
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Z MIMOŘÁDNÝCH ZASEDÁNÍ

Dne 31. 8. 2005 proběhlo 36. zasedání ZMČ Pra-
ha-Běchovice. Přinášíme výběr ze zápisu z jednání.
Celé znění je k dispozici na ÚMČ a na www.praha-
bechovice.cz.

Po úpravě zápisu z minulého zasedání informoval
starosta o skutečnosti, že na vyvěšený záměr na pro-
nájem u „Parkového a oddychového areálu Běchovi-
ce“ č. 100 reagoval v řádném termínu pouze jeden zá-
jemce „Zahrada nad Metují s.r.o.“, který projevil
písemně zájem a potvrdil písemně souhlas s uvede-
nými podmínkami.

Zastupitelstvo ukládá Úřadu MČ Praha-Běchovi-
ce připravit za účasti předsedy finančního výboru
a dalšího člena ZMČ (Ing. Kočí, pan M. Jiřík nebo
pí Burianová) smlouvu o smlouvě budoucí na údržbu
a provozování celého parkového areálu minimálně
po dobu 5 let a přípravu budoucí kupní smlouvy na
odkoupení objektu „kavárny“ po její kolaudaci výše
uvedenému zájemci. Starosta dále informoval o tom,
že zaslal dopis primátorovi hl. m. Prahy se žádostí
o zaslání finančních prostředků (podíl hl. m. Prahy
na projekt parku) a žádost o půjčku ve výši podílu
připadajícího na fondy EU.

Starosta informoval o:
– podpisu smlouvy o dílo na restaurování pomníků

v MČ,
– dopisu firmě SETTO CZ, s.r.o. K tomuto tématu

vystoupil Ing. Vondráček s dotazem, zda na pozem-
cích, které jsou předmětem kupní smlouvy probíhá
nějaké řízení na stavebním úřadu k odstranění stáva-
jící haly,

– rozhodnutí Ministerstva kultury ČR, poskytnout
účelový finanční příspěvek 200 000,– Kč na obnovu
nemovité kulturní památky – bývalého zájezdního hos-
tince Stará pošta č.p. 1,

– dopisu starosty MČ Praha-Klánovice na společ-
nou koupi policejního radaru. Z diskuze vyplynul zá-
věr, že starosta má ve věci jednat s ostatními starosty
a nejdříve zjistit technické a provozní možnosti a způ-
sob využití radaru. Jednoznačně byla upřednostněna
myšlenka, aby radar (po legislativní úpravě pravomo-
cí) provozovala „Městská policie“ ve správním obvodu
MČ Prahy 21 (Běchovice, Klánovice, Koloděje a Újezd
nad Lesy),

– o dodatku ke smlouvě o dílo na restaurování po-
mníků v MČ,

– o dopisu pana Jaroše – bývalého zaměstnance
DPS. K tomuto dopisu doplnil informaci, že dlužná
částka na mzdě byla panu Jarošovi dne 31. 8. 2005
ředitelkou DPS poukázána na účet. Současně infor-
moval zastupitele, že požádal předsedu sociální ko-
mise o komplexní informaci k hospodaření DPS na
příští poradě zastupitelů,

– o novém způsobu provádění zápisů z besedy
s občany – zápis bude obsahovat pouze informaci
o tom, kdo vystoupil v diskuzi, a na jaké téma s tím, že
případné podněty bude Úřad MČ Praha-Běchovice
řešit ihned.

Dne 27. 9. 2005 proběhlo 38. zasedání ZMČ Pra-
ha-Běchovice. Přinášíme výběr ze zápisu z jednání.
Celé znění je k dispozici na ÚMČ a na www.praha-
bechovice.cz.

V úvodu zasedání složil PaedDr. František Matou-
šek slib zastupitele MČ Praha-Běchovice a bylo mu sta-
rostou předáno osvědčení o nastoupení do funkce.

Starosta Ing. Santolík:
– informoval, že pan Michal Jiřík odstoupil i z funkce

předsedy bytové komise a člena kontrolního výbo-
ru MČ,

– předal zastupitelům k prostudování návrh smlouvy
o uzavření budoucí kupní smlouvy o prodeji nemo-
vitosti a návrh směnečného prohlášení pro vyplně-
ní směnky (obchodní společnost Zahrada nad Me-
tují s.r.o.),

– podal informaci k žádosti MHMP – odbor územního
plánování, o vyjádření k návrhu úpravy územního
plánu v katastrálním území Běchovice (AZ Develo-
pment, s.r.o.). Na dotaz ing. arch. Bubníka zda již
byl firmou AZ Development, s.r.o. zakoupen objekt
bývalého statku odpověděl starosta, že prodej pro-
bíhá, ale prozatím není ukončen. Ing. arch. Bubník
upozornil na nutnost získat obecné stanovisko od
SÚRM ke změněným koeficientům územního plá-
nu na území bývalého statku,

– představil zastupitelům graficky zpracované výsled-
ky měření intenzity automobilové dopravy v MČ Bě-
chovice za rok 2004,

– informoval o schůzce zástupců MČ, DPS a Dr. Pa-
lečka (hygienik) na Úřadu MČ a v kuchyni DPS dne
27. 9. 2005. Zdůraznil, že schůzka měla především
za cíl najít možnosti, jak zachovat provoz jídelny
DPS. Bylo zjištěno, že dlouho uvažovaná možnost
přestavby kuchyně tak, aby splňovala hygienické
podmínky pro provoz je reálná. Dále starosta infor-
moval, že byly zahájeny práce na této přestavbě –
byl osloven projektant a již se pracuje na žádosti
o dotaci.

PaeDr. František Matoušek podal zastupitelům
stručnou zprávu o průběhu závodu „Běchovice – Pra-
ha“ a  „Mladé Běchovice“.

Ze zápisů Josefa Jáchyma
vybral Jan Jech
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POZOR! POZOR! POZOR!
Kontejnery 22. října!!!

Blíží se doba podzimních úklidů, a proto
budou opět na obvyklá místa přistaveny vel-
koobjemové kontejnery. 22. října se můžete
zbavit všeho co je povoleno vhazovat do těch-
to kontejnerů (nábytek, koberce, pneumatiky,
hadry apod. Kontejnery nejsou určeny pro od-
pady nebezpečné (včetně lednic, televizorů,
monitorů apod.), stavební odpady a odpady
ze živnostenské sféry. Takové druhy odpadu
lze bezplatně (vyjma živnostenských) ode-
vzdat ve sběrném dvoře v Praze-Horních
Počernicích nebo v ulici Pod Šancemi na Žiž-
kově.

Kontejnery budou přistaveny kolem desáté
hodiny na parkovišti u prodejny v Běchovicích I
a v ulici Václava Kovaříka v Běchovicích II.

Současně proběhne likvidace větví, které
budou shromažďovány vedle kontejneru a li-
kvidovány štěpkováním.

Mimo uvedený termín větve větve do pro-
storů nesvážejte, aby nevznikaly „černé sklád-
ky“!!!

Žádáme občany, aby okolí kontejnerů udr-
žovali v čistotě!

Kamila Sviderská

Fotosběrna
Jan Jech, Do Říčan 371

nabízí
 třináctistránkové   KALENDÁŘE

s vlastními motivy,
 nebo s motivy Běchovic!

V říjnu foto 20x30 za 50,– Kč.
Informace na tel. 606 481 222
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Dne 14. 9. 2005 proběhlo 37. zasedání ZMČ Pra-
ha-Běchovice. Přinášíme výběr ze zápisu z jednání.
Celé znění je k dispozici na ÚMČ a na www.praha-
bechovice.cz.

Ing. Santolík podal informaci o tom, že obdržel od
dvou členů Zastupitelstva MČ Praha-Běchovice písem-
nou rezignaci (pan Michal Jiřík a Ing. Otakar Vondrá-
ček). Starosta poděkoval oběma bývalým zastupite-
lům za jejich práci. Vysvětlil zákonem požadované
postupy a seznámil ZMČ se jmény nových zastupite-
lů, kteří v souladu s volebním zákonem nastoupili do
funkce člena Zastupitelstva MČ Praha-Běchovice
(PaedDr. František Matoušek a pan Pavel Herzog).
Dále informoval o rezignaci Ing. Vondráčka na funkci
předsedy finančního výboru. Proto ZMČ Praha-Běcho-
vice odvolalo z funkce předsedy kontrolního výboru
MČ Praha-Běchovice paní Jitku Burianovou a součas-
ně ji jmenuje předsedou finančního výboru.

Do funkce předsedy kontrolního výboru byla zvole-
na slečna Renata Zemanová.

Ing. Santolík podal informaci o průběhu výstavby
dvou bytových domů při ul. Českobrodská (bývalý sta-
tek). Přítomný právní zástupce MČ a zástupce druhé-
ho ze stavebníků (BDS s.r.o.) odpovídali na dotazy
zastupitelů. MUDr. Procházka se zajímal, do jaké výše
za úvěr ručí MČ. Právní zástupce vysvětlil způsob ru-
čení a potvrdil, že MČ ručí za úvěr do výše ceny po-
zemků, které jsou předmětem zřízeného zástavního
práva.

Zastupitelstvo MČ Praha-Běchovice souhlasí ve
smyslu smlouvy o výstavbě nových bytových domů „A“
a „B“ v Českobrodské ulici, s uzavřením smlouvy
o zřízení zástavního práva k nemovitosti, a to pozem-
ku parc. č. 639/2 o výměře 6 260 m2, pozemku parc.
č. 640 o výměře 219 m2, pozemku parc. č. 641 o vý-
měře 46 m2, pozemku parc. č. 642 o výměře 369 m2

a pozemku parc. č. 643 o výměře 4 606 m2, se zástav-
ním věřitelem Raiffeisen stavební spořitelnou a. s.
Praha 3.

Ing. Santolík přednesl zprávu za finanční výbor, který
navrhl změnu rozpočtu na rok 2005 posílení příjmové
části o 378 797,80 Kč a posílení o výdajové části
rozpočtu na rok 2005 takto:

100 000, – Kč na silnice – nákup ostatních služeb
40 000, – Kč na knihovnu – ostatní osobní výdaje
70 000, – Kč zeleň – nákup ostatních služeb
30 000, – Kč Úřad MČ – programové vybavení

120 000, – Kč Úřad MČ – nákup ostatních služeb
18 797, 80 Kč Úřad MČ – nákup materiálu

Ing. arch. Bubník (komise výstavby) informoval o:
– smlouvě na uložení telekomunikačního zařízení na

byt. dům č.p. 8,
– stížnosti paní Šmejkalové – starosta MČ doplnil, že

již Úřad MČ zaslal dopisy majiteli pozemku a ná-
jemci pozemku s žádosti o vysvětlení a nápravu,

– žádosti ZŠ Běchovice o vyslovení souhlasu se zbu-
dováním branky pro přístup na školní zahradu,

– žádosti MHMP – odbor obchodních aktivit o vydání
stanoviska k prodeji pozemků parc.č. 1429/2 a 1429/3
a dále pronájmu části pozemku parc. č. 1429/1,

– žádosti paní Flachsové na prodej pozemku par.
č. 734/3,

– stavu plynofikace bytového domu č. p. 252 a o na-
bídkách na provedení stavebních prací. Z tohoto
bodu jednání vyplynul úkol pro Úřad MČ prověřit,
zda je ještě zájem o plynofikaci s ohledem na zdra-
žení plynu.

– oznámení drážního úřadu o zahájení stavebního ří-
zení na přemístění haly M – Cyklus. Zastupitelstvo
MČ Praha-Běchovice souhlasí s umístěním haly M

– cyklus za předpokladu splnění podmínek z dopisu
MČ Praha-Běchovice ze dne 3. 1. 2005 doplněných
podmínkou, že ZMČ Praha-Běchovice souhlasí, po-
kud bude upraven majetkoprávní vztah k zastavě-
né části pozemku parc. č. 1230/11 (cca 20m2), který
je v majetku MČ Praha-Běchovice, do kolaudace
stavby.

– žádosti MHMP – odbor územního plánování, o vy-
jádření k návrhu úpravy územního plánu v katastrál-
ním území Běchovice. Po přednesení informace vy-
stoupil starosta, který podpořil tuto změnu a dále
pan Kafka, který žádal vysvětlení ke koeficientům
míry využití území dle územního plánu, které se mají
změnit. K tomuto projednávanému bodu se zastu-
pitelé vrátí na příštím zasedání

Pan Sladký (výbor pro výchovu a vzdělávání)
– předložil návrh na dodatek č. 6 zřizovací listiny ZŠ

a MŠ,
– předložil návrh na vyslovení souhlasu s prací o. s.

Neposeda. Zastupitelstvo MČ Praha-Běchovice
dlouhodobě spolupracuje s o. s. Neposeda a pod-
poruje jeho činnost na území MČ Praha-Běchovi-
ce. Služby nabízené o. s. Neposeda považujeme za
důležité a potřebné pro cílovou skupinu dětí a mlá-
deže zejména z hlediska aktivního zapojení do
smysluplných činností, možnosti poradenství a pre-
vence sociálního vyloučení, prevence výskytu kri-
minality a dalších sociálně nežádoucích jevů.

MUDr. Procházka (komise sociální a zdravotní)
– informoval o stavu jídelny (výsledků hospodaření

VHČ) v DPS. S ohledem na přítomnost občanů na
zasedání, kteří projevili eminentní zájem k této otáz-
ce říci svůj názor, dal starosta těmto občanům slo-
vo. Poté MUDr. Procházka navrhl usnesení:
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– zastupitelstvo souhlasí se záměrem zdražit celoden-
ní jídlo od 1. 10. 2005,

– zastupitelstvo souhlasí se zrušením provozu kuchy-
ně od 1. 1. 2006,

– zastupitelstvo souhlasí s pokrytím dovozu jídel do
DPS v rámci terénní pečovatelské služby.

Po zprávě Ing. Santolíka bylo schváleno toto usne-
sení: v souvislosti s přípravou nových silničních sta-
veb ZMČ Praha-Běchovice žádá MHMP (OD MHMP,
ÚDI, DI), aby urychleně byla vyřešena doprava v ob-
lasti Běchovic komplexně. S rychlým nárůstem těžké
a kamionové přepravy v areálu bývalých Výzkumných
ústavů Běchovice a vznikajícím logistickým centrem
v jižní části Horních Počernic, žádáme a navrhujeme
propojení ulice Podnikatelské s vnějším rychlostním
okruhem Prahy (jako vyvolanou investici stavbou
č. 511) a propojení sjezdy a nájezdy ulice Ve žlíbku
s dálnicí D11 (Hradec Králové).

Požadavky MČ Praha-Běchovice, kterými podmiňuje
souhlas s umístěním stavby „Přeložka 1/12, Běchovi-

ce – Úvaly byly zveřejněny již v 8. čísle ŽB.

Ing. Santolík
– podal informaci k dodatku ke smlouvě na provede-

ní projektové dokumentace na stavbu nové MŠ,
– informoval o jednání, která vedl na úseku dohody

smluvních vztahů na poskytování právních služeb

pro MČ. Zastupitelstvo MČ Praha-Běchovice MČ
Praha-Běchovice souhlasí s uzavřením smluv o po-
skytování právních služeb s AK SOPHOS a AK
JUDr. Jiří Stránský.

– informoval o nabídce AZ Development, vysvětlil sku-
tečnost, že o využití veřejné budovy bude ZMČ jed-
nat na příštím zasedání. Zastupitelstvo MČ sou-
hlasí se směnou nevyužitých pozemků parc. č. 190
a parc. č. 191 za budovu pro účely MČ Praha-Bě-
chovice vč. zastavěného pozemku ve smyslu nabídky
a studie developera na přestavbu centra MČ.

– informoval o nutnosti zahájit výstavbu MŠ, o finanč-
ních možnostech MČ při výstavbě a potřebě výbě-
ru zhotovitele na část stavby – inženýrské sítě.
Zastupitelstvo ukládá Úřadu městské části Praha-
Běchovice vypracovat výzvu na centrální adresu na
zhotovitele ucelené části stavby MŠ – inženýrské
sítě (tj. přípojky: vody, kanalizace splaškové, kana-
lizace dešťové, plynu, elektřiny a telefonu).

– informoval o finančních možnostech na zateplení
tělocvičny a nutnosti výběru zhotovitele. Zastupitel-
stvo ukládá Úřadu městské části Praha-Běchovice
vypracovat výzvu na centrální adresu zhotovitele
zateplení obvodového pláště tělocvičny Chanos,
Richterova 536 včetně výměny oken v celkové výši
4 000 000,– Kč s DPH s tím, že zateplení bude vy-

módní
ODĚVY

DĚTSKÁ
móda

Nabízíme vám téměř plný sortiment oblečení pro celou vaši rodinu. Ženy a muže
oblékneme do zaměstnání, děti do školky i do školy. Pro všechny máme oblečení
pro volný čas – na sport, na dovolenou, na výlety do přírody a podobně.

   KLASIKA ŽENY

– sukně, kalhoty, saka

– halenky, trika, svetry

– malá společenská

– kostýmy, kabáty, bundy

  KLASIKA MUŽI

– košile směs, kravaty

– trička, svetry, vesty

  ODĚVY PRO VOLNÝ ČAS

– džíny, manšestráky a

  jiné sportovní kalhoty

– džínové bundy, sukně

– košile, trička, mikiny

   VŠE PRO DĚTI

– od 56 do 164 cm výšky

– body, dupačky, hračky

– trička, mikiny, tepláky

– kalhoty, sukně, bundy

– ponožky a punčocháče

– spodní i noční prádlo

– čepice, rukavice, šály

Není vám už sedmnáct? Chybí vaší postavě něco málo k dokonalosti? Přibral váš

partner trochu v pase (třeba na 104 cm?) Chcete i vy nosit džíny a máte velikost 50/52?

PŘIJĎTE, URČITĚ OBLÉKNEME I VÁS.
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Úřední hodiny ÚMČ Praha-Běchovice

Pondělí 8.00 – 11.45 12.15 – 17.00
Středa 8.00 – 11.45 12.15 – 17.00
Pátek 8.00 – 11.45 12.15 – 13.00

Telefon: 281 932 223

hovovat platným předpisům. V ceně bude zahrnuto
vypracování prováděcí projektové dokumentace,
která bude zpracována a potvrzena autorizovaným
projektantem.

– krátce souhrnně informoval o:
dopisu od ČD v souvislosti s nájemní smlouvou
s firmou M – Cyklus,
jednání s firmou SETTO, která potvrdila, že nadále
trvá zájem o pozemek,
uvedení do provozu čističky odpadních vod pro
Újezd nad Lesy,
jednání s představiteli PRE a. s. ve věci odstranění
nadzemního vedení v prostoru budoucího parku,
přidělení dotace na opravu části střech na kulturní
památce – „Pošta“,
tom, že nedošlo prozatím ke schůzce mezi starosty
ve věci zakoupení společného radaru,
tom, že byl zaslán paní Cvetkovské dopis se stano-
viskem ke garážím (pan Malý),
tom, že přišla žádost od ZŠ na navýšení dotace na
plyn,
tom, že umístění kamery do areálu Chanos bude
odsouhlaseno až na základě upřesnění místa instalace.

– informoval o nabídce firmy Xaverov na odprodej po-
zemků pod komunikacemi. Po této informaci vystou-
pil v diskuzi ing. arch. Bubník, který měl námitku
k tomu, zda je nutné kupovat tyto pozemky. MČ pro-
zatím nemá zájem o prodej těchto pozemků.

– o termínech závodů. Zastupitelstvo MČ Praha-Bě-
chovice MČ Praha-Běchovice souhlasí s uvolněním
částky 3 000,– Kč na zakoupení cen na běžecký
závod „Běchovice – Praha“ a stejné částky na zá-
vod „Mladé Běchovice“.

Ing. arch. Bubník se dotázal:
– zda byl vyřešen problém s pronájmem parku po

účetní stránce (tento problém je řešen současně
s návrhem vlastních smluv právníkem MČ),

– zda existuje projektová dokumentace na kuchyň
v DPS a zda by nemohla být kuchyně upravena tak,
aby mohla být pronajata.

Ze zápisu Josefa Jáchyma
vybral Jan Jech

Zvířátka pozor!
CHOVATELSKÉ POTŘEBY

Praha 9-Újezd nad Lesy
Na Rohožníku v areálu Julius Meinl

Krmiva a mražené maso pro psy, kočky,
hlodavce, ptáčky, rybičky i terárijní zvířata,
mouční červi, cvrčci, steliva, hajátka,
klece, misky, vodítka, knihy,
výcvikové pomůcky.
Nabídka živých hlodavců.
Chovatelská inzerce zdarma.

Ucelené vyživovací programy:
Purina * Eukanuba * Royal Canin *
Eagle Pack Nutro
Acana * K9 * Nutram * Animonda
Proti blechám a klíšťatům:

 obojky, postřiky, šampóny.

Přijímáme platební karty,
nabízíme odvoz zboží
do vašeho domova ZDARMA.

OTEVŘENO
PO – PÁ od 10 do 18 hodin
v SOBOTU od   9 do 12 hodin.

Informace na telefonu:
608 982 295,
608 774 070,
281 970 757.

PODĚKOVÁNÍ
Jménem organizátorů závodů Mladé

Běchovice, Běchovice In-line a „Běchovice“
bychom chtěli poděkovat pracovníkům

Úřadu MČ Praha-Běchovice a především
starostovi obce za podporu, kterou závodům
věnovali. Je příjemné spolehnout se na to,
že bude všude vysekaná tráva, připravené

parkoviště, uklizeno kolem školy,
pomníku běžců a po celé obci.

Současně bychom chtěli také poděkovat
všem občanům a firmám z Běchovic, kteří
nezištně pomohli při přípravě obou závodů.

Příprava hřiště, startovního prostoru,
startovních kanceláří, zajištění odvozu tašek

a mnoho dalšího by se neobešlo
 bez mnoha ochotných rukou.

František Matoušek a Jan Jech
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stavební systém ECOTON (dovoz Německo) velmi výhodné ceny, SUPERTHERM
POROTHERM, THERMBLOCK dále YTONG, PORING, veškeré cihly, překlady,
stropní systém MIAKO a HURDIS – slevy až 20%
řezivo latě, prkna, trámy, fošny, krovy na zakázku
střešní tašky BRAMAC, KM BETA, TONDACH a ostatní systémy (plech, lepenka)
cement, vápno, malty, omítky, betony, štuky, lepidla, sádry, sanační omítky, keraštuk,
penetrace KNAUF, BUILDING – slevy až 15%
tepelné izolace ORSIL, ISOVER, polystyren, lepenky, tekuté lepenky – slevy až 15%
barvy, ředidla, akrylát, PU pěny, silikáty DEN BRAVEN – slevy až 10%
dveře, okna, zárubně, hutní materiál, bet. sítě, žebírková ocel – slevy až 10%
kompletní sádrokartonový systém KNAUF – slevy až 15%
vnitřní a fasádní barvy PRIMALEX – slevy až 10%
betonové dlažby a obklady, keramické dlažby a obklady – slevy až 10%
velký výběr nářadí, žebříky, ochranné pomůcky aj. – slevy až 10%
ztracené bednění, betonové tvárnice, plotové prvky, obrubníky
komínový systém SCHIEDEL – slevy až 10%
střešní okna VELUX, PRIMA FENESTRA – slevy až 10%

(slevy z ceníku výrobců)
+ rozvoz materiálu LIAZ s HR, IVECO s HR 14 m
+ kompletní zásobování staveb a kamionové dodávky
+ základní slevy pro staveb. Firmy a individuální slevy dle domluvy ve stavebninách

STAVEBNINY STAKO
Sulovická 1234, Praha 9-Újezd nad Lesy

Tel: 281 972 245-6, 724 271 834, 728 874 254
e-mail: stako@volny.cz

®

Akce ŘÍJEN:

O ČEM SE POVÍDÁ ...

Vážení spoluobčané! Dovolte mi, vyjádřit se k ně-
kterým záležitostem, které se dotýkají života městské
části Praha-Běchovice a jsou nejčastěji diskutovány
běchovickými občany.

1. Bude v Domech s pečovatelskou službou zavře-
na kuchyně?
O problému s dotováním provozu DPS a provozu

kuchyně z rozpočtu městské části jsem mluvil se seni-
ory z Běchovic a obyvateli DPS na schůzce Klubu
důchodců 20. 9. 2005. Přítomné jsem seznámil s dů-
vody, proč Komise sociálně zdravotní navrhla usnese-
ní, které Zastupitelstvo městské části dne 14. 9. 2005
přijalo.

V nedávné minulosti byly v Běchovicích postaveny dva
domy s pečovatelskou službou, které poskytují vysoký
standard bydlení a služeb pro ubytované seniory. DPS
provozuje celá řada MČ hl. m. Prahy. Do všech je však
jídlo dováženo a žádná MČ nedotuje provoz DPS zdale-
ka v takové výši jako my. Úroveň běchovických DPS je
srovnatelná s obdobnými penzióny pro seniory, které
provozují soukromé subjekty a klienti za pobyt a služby
platí několikanásobně více korun měsíčně.

Co je to vlastně Dům s pečovatelskou službou?
Senioři bydlí v DPS jako v každém jiném nájemním
bytě, ze kterého platí řádné regulované nájemné. Roz-
díl a výhoda DPS je v tom, že si může k bydlení koupit
další služby. Je nabízeno praní a žehlení prádla, mož-
nost stravování, úklidu bytu, nákupu a další pečova-
telské a ošetřovatelské služby. Všechny poskytnuté
služby jsou v DPS hrazeny a placeny podle platného
ceníku těchto služeb. Předpokládá se, že nabízené
služby bude ubytovaný senior využívat. Pro srovnání:
celkový příjem za služby poskytnuté všem seniorům
ubytovaným v naší DPS činí pouze asi 4 000,– Kč za
měsíc.

Nehledě k tomu, že dosud nebyla schválena slibo-
vaná legislativa pro účast státu na financování těchto
zařízení se domnívám, že od samého zahájení provo-
zu nebylo dobře zváženo a dobře nastaveno financo-
vání DPS. Příjmy i výdaje spojené s provozem DPS
byly přímo spojeny s účetnictvím městské části a bylo
obtížně dešifrovatelné, jakou částkou zařízení dotuje-
me. Vzhledem k neúměrně vysokým nákladům se za-
stupitelstvo mnohokrát zabývalo zefektivněním provo-
zu DPS a průkazností účetnictví. Výsledkem bylo
zřízení příspěvkové organizace DPS u Svaté Anny,
která pro městskou část zajišťuje provoz DPS, kuchy-
ně, Centra krátkodobé péče (jediná část příspěvkové
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2005 zvýšit cenu obědů na 55,– Kč, k 31. 12. 2005
ukončit vaření jídel v kuchyni DPS a od 1. 1. 2006 jídla
pro seniory dovážet za výhodnější cenu na základě
objednávek.

Nechceme se však smířit se zrušením kuchyně
v DPS bez vyzkoušení dalších možností k udržení je-
jího provozu. Z iniciativy ÚMČ a ZMČ se uskutečnilo
jednání s hygienikem MUDr. Palečkem a jednatelkou
VDZ s. r. o. o podmínkách pokračování provozu ku-
chyně DPS. Na základě výsledku tohoto jednání byly
zahájeny práce na studii prostorových a technologic-
kých úprav stávajícího provozu kuchyně DPS tak, aby
byly splněny hygienické předpisy. Zároveň byla zahá-
jena jednání s funkcionáři MHMP o poskytnutí mimo-
řádné investiční dotace na tyto účely. Držme si navzá-
jem palce, aby naše snaha byla korunována úspěchem.

Cílem Zastupitelstva MČ i mým je udržet vysoký
standard našich DPS, aby každý senior i s nízkým
důchodem zde mohl bydlet a spokojeně žít. Jsem pře-
svědčen, že toho dosáhneme. Seniorům v DPS vzka-
zuji: neničte si život a bydlení v Běchovicích a nepod-
léhejte neopodstatněnému rozdmýchávání špatných
nálad a vášní. Je to předčasné a naprosto zbytečné.
Bude o vás postaráno.

Závěrem se zmíním o důvodech, proč ZMČ usilov-
ně hledá cesty ke zefektivnění provozu DPS. Rozpo-
čet MČ na sprá-
vu a chod Bě-
chovic se pohy-
buje kolem 9,7
mil. Kč. Z toho
například dotu-
jeme provoz
základní školy
částkou 1,3 mil.
Kč a provoz or-
ganizace DPS
jsme v roce 2004
dotovali částkou
2,3 mil. Kč. Po
odečtení nákla-
dů na poskyto-
vání terénních služeb vychází, že pobyt každého ze
seniorů, bydlících v DPS (celkem 31 osob) dotujeme
za rok částkou téměř 70 000,– Kč. Dotace v této výši
byly nastaveny již od počátku provozu DPS v minulém
volebním období. Považuji to za nespravedlivé k ostat-
ním běchovickým seniorům a ke všem ostatním šest-
nácti stům běchovických občanů. Je více než jasné,
že dotace MČ budou převážně směřovat k dětem a se-
niorům, že nadále budeme dotovat DPS, ale vše musí
mít svou míru a vyváženost.

2. Proč je přerušena výstavba bytových domů
u čísla popisného 8?
Jak jsem již několikrát psal, výstavbu provádí na své

náklady firma BDS spol. s r. o., která si vybrala zhoto-

Ještě nedávno byla na místě stodol obrov-
ská díra. Dnes už se rýsují obvodové zdi.

organizace, která je výdělečná) a zajišťuje terénní so-
ciální služby pro všechny běchovické seniory.

Po prvním roce činnosti příspěvkové organizace
proběhl audit jejího hospodaření. Výsledky auditu byly
veřejně projednávány na zasedání ZMČ. Auditorem
bylo, mimo jiné, doporučeno vést účetnictví kuchyně
v rámci DPS odděleně. Dle platných předpisů a legis-
lativy se provoz kuchyně stal vedlejší hospodářskou
činností příspěvkové organizace DPS, která nesmí být

prodělečná. Ve sledovaných měsíčních obdobích le-
tošního roku ale provoz kuchyně vykazoval ztrátu ko-
lem 30 000,– Kč za měsíc. Povinností zřizovatele je
zrušit vedlejší hospodářskou činnost, která v účetním
období vykáže ztrátu.

Zastupitelstvo MČ a paní ředitelka DPS usilovně
hledají cesty, jak provoz kuchyně udržet. Byl projed-
náván pronájem kuchyně firmě VZD s. r. o., která se
zabývá přípravou jídel a jejím rozvozem do obdobných
zařízení. Pro rentabilitu provozu zamýšlela přípravu
160 až 200 jídel denně v pronajaté kuchyni s využitím
stávajících zaměstnanců. Těsně před podpisem smlou-
vy se paní jednatelka firmy obrátila na hygienika ke
schválení záměru. Ten odmítl vydat souhlas se zamýš-
leným provozem, protože kuchyně nesplňuje požadav-
ky hygienických předpisů již od počátku provozu,
a vaření v ní je tolerováno pro výrobu omezeného
počtu jídel pro účely DPS. Po tomto neúspěchu a vzhle-
dem k výše uvedenému, nezbylo zastupitelstvu měst-
ské části než přijmout nepopulární usnesení. Od 1.10.
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ŠANCE PRO KOČIČKY

V neděli 13. listopadu se koná v prostorách Chval-
ské tvrze v Horních Počernicích Výstava pro kočku.
Můžete si zde vybrat nového mňoukajícího spolubyd-
lícího, nebo jenom přispět opuštěným číčám pohlaze-
ním nebo něčím dobrým na zub. Otevřeno bude od
10.00 do 17.00 hodin.

Najde si nový domov?  Přijďte si vybrat kamaráda, který  nepodrazí

Cílem výstavy je najít nový domov pro co největší
počet koček a shromáždit krmení pro ta zvířata, která
se s podzimem do péče útulků dostanou. Proto je vstu-
penkou na výstavu krmení pro kočky.

Co bude na výstavě k vidění? Především
zhruba stovka koček a koťat z dvanácti ochra-
nářských organizací, které zde budou hle-
dat nový domov. Všechny vystavované koč-
ky budou vakcinované a v dobrém zdravot-
ním stavu. Valná většina zvířat je určená jako
mazlíček do bytu, ale najdou se i kočky vhod-
né k domku se zahradou či jako myšilovci do
stodoly.

Proč umisťovací výstava? Důvody proč
umisťovací výstavy pořádáme se dají shrnout
do tří bodů. Zájemci o kočky oceňují, že si
mohou svého budoucího mazlíka vybrat z ně-
kolika desítek zvířat. Umisťovací výstava je
příležitostí umístit do dobrých domovů zví-
řata z lokalit, kde je o kočky minimální zá-
jem. Krmení, které se vybere na „vstupen-
kách“ a od sponzorů zásadním způsobem
pomáhá soukromým útulkům uživit jejich
svěřence.

Podrobné informace o výstavě jsou na
www.kocky-online.cz. Součástí výstavy bude
expozice dalších domácíxh zvířat a program
pro děti.

Barbora Kolmanová
jednatelka OS Podbrdsko

vitele stavby firmu Hochttief a. s.. Ta ve smyslu podmí-
nek výběru zhotovitele zajistila i přepracování výkre-
sové dokumentace z pavlačových domů se sociálními
byty na bytové domy s byty 1+kk až 4+kk na úrovni
současných požadavků na bydlení. Protože se pro-
táhlo z nejrůznějších příčin stavební řízení pro změnu
stavby v průběhu stavby na stavebním úřadě, byl nu-
cen zhotovitel stavbu přerušit, aby se vyhnul případ-
ným sankcím. Předpoklad je, že výstavba bude pokra-
čovat v druhé polovině října.

3. K rezignaci zastupitelů:
Dne 8. 9. a 9. 9. 2005 se vzdali mandátu zastupitele

a všech funkcí v zastupitelstvu MČ Praha-Běchovice
pánové Michal Jiřík a Ing. Otakar Vondráček. Oba byli
zvoleni do zastupitelstva z kandidátky ODS. S obsa-
hem jejich rezignačních dopisů jsem seznámil zastu-
pitele a veřejnost na veřejném zasedání ZMČ dne 14.
9. 2005. Ve smyslu platných předpisů byli osloveni ná-
hradníci z kandidátky ODS. Mandát zastupitele přijal
pan PaedDr. František Matoušek a dosud (do 28. 9.)
se nevyjádřil pan Němec z ulice Do Dubče.

Nepovažuji tento krok pana Michala Jiříka a pana
Ing. Otakara Vondráčka za dobrý a vhodný. Je to ale
jejich svobodné rozhodnutí.

Oběma pánům děkuji za jejich práci v zastupitelstvu
MČ Praha-Běchovice. Mně osobně byla spolupráce s nimi
přínosem a budu je v zastupitelstvu postrádat. Zvláště
pak analytický přístup pana Ing. Otakara Vondráčka.

Ing. Jiří Santolík,
starosta MČ Praha-Běchovice

SÍDLO FIRMY
PRAHA 10-DUBEČ

PLASTOVÁ OKNA,
ŽALUZIE, TĚSNĚNÍ

OTEVŘENO:
PO-ČT:  8.00 –  17.00
PÁTEK:  8.00 – 12.00

PROVOZOVNA SE VZORKY

TEL.: 272 703 018 AREÁL VÚ BĚCHOVICE
MOBIL: 602 780 346 PODNIKATELSKÁ 539
WWW.AKPA.CZ PRAHA 9-BĚCHOVICE
INFO@AKPA.CZ
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 Pracovníci služby kriminální policie a vyšetřování
před několika dny uzavřeli řadu měsíců rozpracovaný
případ sériového vloupání do sklepních prostor. Ne-
nechavý mladík ve věku dvaceti let se při této trestné
činnosti na úseku krádeží vloupáním soustředil pře-
devším na značkové sportovní zboží. Své aktivity roz-
víjel téměř ve všech městských částech hlavního města
Prahy, kdy předmětem jeho zájmu byly zejména věci
v nedostatečně zajištěných sklepních kójích.

Mladý nenechavec se nezdráhal ani vyvinout větší
námahu, a to v případech viditelně umístěného zají-
mavého zboží, které se mu tak stalo lákadlem. Dřevě-
né plaňkové dveře mu umožnily získat značkovou vr-
tačku v kufříku i s příslušenstvím a na cestu se mohl
ještě posilnit potravinami nalezenými v mrazícím boxu.
Jiná nedostatečně zajištěná sklepní kóje mladému zlo-
ději poskytla kompletní značkové vybavení na motor-
ku včetně pneumatik a k přilepšení si odnesl ještě kom-
pletní obutí na osobní motorové vozidlo. Lhostejným
ho nenechávalo ani dětské sportovní vybavení a s sebou
si často odnášel i dětské sjezdové lyže či dětská kola.
Čiperný zloděj bral téměř vše co mu „sklípky“ nabídly.
Výjimkou nebyla ani žehlička, perličková masáž na
nohy, kuchyňský robot, pánská, dámská nebo dětská
obuv. V několika případech se nenasytnému mladíko-
vi podařilo vniknout do prostorů sklepních kójí, ale do
samostatných sklepů mu byl vstup zabráněn dosta-
tečným zajištěním těchto prostor. Po takovém boji pak
pachatel odešel s nepořízenou.

I tak se ale nenechavému výletníkovi noční i denní
výlety vyplatily. Z častých návštěv si pořídil zboží za
více než tři sta padesát tisíc korun. Titěrnou prací po-
licistů mladému pachateli „spadla klec“ a vyšetřovatel
proti němu zahájil trestní stíhání z trestného činu krá-
deže, trestného činu porušování domovní svobody
a z trestného činu poškozování cizí věci.

Pro zabezpečení sklepních prostor platí následující:
• Řádně uzamykejte nejen společné dveře ke sklíp-

kům, ale i vstupní dveře do celého domu. Uzamčení
vyžadujte od všech nájemníků.

• K ochraně sklepních okének je vhodné použití kva-
litních mříží.

• Tradiční dřevěné laťky u sklepních kójí nahraďte
masivními železnými pláty s bezpečnostní petlicí.

• Zabezpečte sklepní prostor tak, aby do něho nebylo
vidět.

• Ve sklepních prostorách udržujte pořádek a dosta-
tečné osvětlení.

• Ve sklepních kójích nenechávejte bez dozoru cenné
předměty a přístroje.

• Neopomeňte mít i sklep dostatečně pojištěný.
Stránku připravila ppor. Bibiana Fuchsová,

PIS OŘP Praha III.

SKLEPY LÁKAJÍ ZLODĚJE

Pražští policisté řešili případ sebevraždy mladého
muže, který byl nalezen oběšen v jednom z městských
parků.

Kriminalisté při prověřování příčin tragické události
postupně skládali minulost zemřelého z jednotlivých
informací získaných od blízkých osob. Jednalo se
o schopného, pracovitého mladíka, jenž byl velmi ob-
líben v okruhu svých vrstevníků a neměl ani žádné
finanční potíže. Co tedy mohlo být příčinou rozhodnutí
skončit se svým životem?

Důvodem byla psychická impulzivní porucha tzv.
ludomanie, což znamená závislost na hracích auto-
matech. Touto poruchou trpí kolem jednoho procenta
populace. Navenek neškodná závislost ve skutečnosti
znamená velkou hrozbu, zejména pro mladší genera-
ci. Vyznačuje se postupným propadáním hráčství, kdy
osobní i pracovní závazky jsou odsouvány do pozadí.
Jedinec je orientován pouze na nutkání hrát a se spo-
lečenskými problémy, které tato činnost přináší, se
zpětně závislost prohlubuje.

Vedle ludomanie však existuje i celá řada dalších
impulzivních poruch charakteristických pro moderní
společnost. Patří sem zejména závislost na nakupo-
vání ve velkých supermarketech, závislost na práci tzv.
workoholismus či závislost na adrenalinových činnos-
tech, které nezřídka končí tragicky.

Znalost příčin a následků nám však umožní pomo-
ci ochránit nejen sebe, ale též své nejbližší. A proto je
vhodné všímat si chování lidí ve svém nejbližším okolí
a nevyčkávat s odbornou pomocí nebo se domnívat,
že se věc vyřeší sama.

Lidé trpící některou z uvedených poruch nejsou
schopni sami rozpoznat závažnost onemocnění, ba
naopak přesvědčují sami sebe i okolí, že je vše v nej-
lepším pořádku. Nakonec však osud těchto nešťastní-
ků končí podobným osudem jako příběh našeho mla-
díka.

POZOR NA ZÁVISLOST

Policie České republiky nás
pravidelně informuje o případech,
které se v nedávné době udály.
Doufejme, že zapůsobí jako va-
rování a zbystří naši pozornost
i vůči takovým jevům, které by-
chom nechali bez povšimnutí. Ať
už se jedná o podivné chování

někoho blízkého či známého, nebo nedostatečně za-
bezpečený majetek.

Policie ČR 158       Městská policie 156



11

OD VÝČEPU K VÝČEPU

Léto bylo skutečně v některých dnech velmi horké.
Vždyť v Klementinu naměřili 28. července 35,9 °C
a o den později 36,4 °C, což jsou rekordní teploty od
roku 1775. A tak není divu, že jsme se vydali do pří-
jemného stínu Občerstvení na hřišti.

Otevřeno mají každý den od 16.00 do 23.00 hodin.
Venkovní posezení je připraveno pro 30 osob, uvnitř
najde chládek 35 hostů. K jídlu vyrábějí pouze chuťov-
ky z masa, sýru a toasty. Jako specialitu za 40,– Kč
nabízejí nakládaný hermelín.

Pro sportovce, rybáře i náhodné hosty čepují Gam-
brinus 10° za 16.– Kč. Protože je občerstvení u hřiště,
spolupracují při fotbalových turnajích, připravují šip-
kové souboje a v zimních měsících organizují Vodka
párty a Tequila party. Poslední prázdninový víkend za-
jišťovali občerstvení při fotbalovém turnaji. A právě fot-
bal bývá hlavním tématem rozhovorů nad pěnivým mokem.

V září zažila restaurace nezvyklý nápor, když se
v jejích prostorách a přilehlých kabinách prezentovali
závodníci Mladých Běchovic. Děkujeme za účinnou
pomoc.

Jan Jech

Ve stínu bříz a slunečníku je příjemné posezení denně od 16.00 hod.

ADD 40. MLADÉ BĚCHOVICE

Dnes již sleduji závody Běchovice – Ohrada a Mla-
dé Běchovice z povzdálí, ale dříve jsem působila ak-
tivně v obci.

Za školu jsem byla delegovaná do výboru TJ Soko-
la Běchovice I, který stál před 40 lety u zrodu závodu
Mladé Běchovice. Tato skutečnost o účasti TJ Sokola
Běchovice I byla v článku opomenuta, proto má připo-
mínka.

Růžena Smrkovská

Naším cílem je na některé problémy při cestování
upozornit a ušetřit tak vám nejen finance, ale hlavně
zdraví. Co tedy dělat a jak se chovat?

Rozhodně se vyplatí dodržovat následující zásady
bezpečného chování:

PŘI JÍZDĚ AUTEM
1. Před odjezdem je nutné zkontrolovat vozidlo, poří-

dit si pojištění náhrad, asistenční služby, dálniční
známky.

2. Zkontrolujeme, zda je v pořádku autolékárnička.
3. Pokud cestujeme do zahraničí, zjistíme si, zda v ze-

mích, které jsou cílem naší cesty, neplatí některé
odlišné předpisy, např. v Rakousku je v povinné vý-
bavě řidiče reflexní vesta používaná při opravách
vozidla na silnici.

4. Cestujeme-li vlastním autem, neměli bychom za-
pomínat dodržovat pitný režim a pravidelné přestáv-
ky na odpočinek a stravu.

5. Při odchodu bychom měli vozidlo řádně uzamknout
a nenechávat ve vozidle nic na odiv – fotoaparáty,
kamery, osobní doklady a další věci.

6. Je-li to možné, mějte auto stále na dohled. To platí jak
při několikaminutové zastávce pro načerpání pohon-
ných hmot, tak zejména při nočním odpočinku.

7. Autem je lepší jezdit alespoň ve dvou, hlavně na
delší cesty.

CESTUJEME AUTEM I VLAKEM

8. Nezastavovat vozidlem stopujícím podezřele vypa-
dajícím osobám.

PŘI JÍZDĚ VLAKEM

1. Ve vlaku je dobré si sednout tam, kde je více lidí.
Vystoupí-li cestující najednou, je dobré si přesed-
nout mezi ně.

2. Vyskytne-li se nějaký problém, je třeba neprodleně
požádat o pomoc spolucestující nebo průvodčího.

3. Pokud je to možné zajistěte si s jízdenkou i místen-
ku, tím se vyhnete návalům a tlačenicím.

OBECNĚ

1. Vyplatí se vyhýbat se lidem, kteří jsou pod vlivem
drog, alkoholu nebo jsou agresivní.

2. Na cesty zbytečně nebereme drahé šperky a cen-
nosti, které nezbytně nepotřebujeme.

3. Svá zavazadla mějte neustále pod kontrolou, je dobré
je mít zamčená. K jejich ochraně lze využít osobní alarm.

4. V případě napadení lze podle situace použít některý
z technických prostředků např. sprej, paralyzér, osobní
alarm.

5. Nejbezpečnější místa v dopravních prostředcích jsou
vždy u dveří, v případě autobusu blízko řidiče, který
může okamžitě zareagovat, ve vlaku u kupé průvodčího.

kpt. Mgr. Gabriela Krupičková,
PIS OŘP Praha III
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HODNĚ JEDNIČEK, PRVŇÁČCI!

Začal nový školní rok
Školní rok 2005–2006 již

běží na plné obrátky. Přesto
mi dovolte ještě jednou se
krátce vrátit na jeho začátek
a ještě jednou přivítat všech-
ny naše nové žáky a žáčky
v základní i mateřské škole
a popřát jim, ať se jim u nás
líbí!

S novými posilami má dnes naše škola 30 dětí
v MŠ a 192 žáků na ZŠ. Pedagogický sbor od letošní-
ho rok doplní pan Pavel Joneš, který bude vyučovat
konverzaci v angličtině a povede kroužky angličtiny.
Pro jeho zkušenosti z průvodcovství po anglicky mlu-
vících zemích věřím, že bude pro naši školu velkým
přínosem a naváže tak na výbornou práci paní Vojto-
vé, která vedla kroužky před ním. Jak už jsem dekla-
roval dříve, jsou jazyky pro naši školu prioritou, a také
proto jsme se rozhodli zařadit zpět povinně volitelný
předmět německý jazyk, který bude aprobovaně vyu-
čovat paní učitelka Krejzová.

V letošním roce také chystáme žákům větší zpří-
stupnění k informačním technologiím. V současné době
probíhá odpojování školy od mediálně nechvalně zná-
mého projektu „Internet do škol“ a intenzivní budování
vlastní sítě. Vzhledem k nastaveným pravidlům toto
nebylo možno realizovat dříve. Velká změna nastane
také v kroužcích.

Pro velký zájem o keramiku zakoupila škola vlastní
pec. Rádi bychom navázali na vše dobré z kroužků,
které pro nás zajišťovala externí firma, ale zároveň
chceme dát šanci i těm zručnějším a zkušenějším
malým keramikům a vytvořit jim větší prostor pro indi-
viduálnější tvorbu. Rádi bychom některé akce připra-
vili i pro širší veřejnost. Kroužky keramiky povedou paní
učitelky Svátková a Žaloudková. Vedle stávajících
kroužků, jejichž podoba se upřesňuje, přibudou i ně-
které nové, např. Informatika se zaměřením na hard-
ware, který povede pan Jiří Stejskal. Z úkolů, které
stojí před námi, dovolte uvést alespoň některé:

• Zodpovědně připravujeme Školní vzdělávací pro-
gram, jakési vlastní osnovy, podle nichž bude škola
vyučovat od příštího školního roku. Nejprve v první
a šesté třídě.

• Ve spolupráci s ÚMČ Praha-Běchovice máme bě-
hem podzimu naplánovánu výměnu skel za kouřo-
vá v horních třídách prvního stupně. Jak víte, v letních
měsících to byl velice palčivý problém.

• Pro mateřskou školku plánujeme výstavbu branky
na školní zahradu z ulice Mýtní.

• Již nyní hledáme vhodné objekty pro školy v příro-
dě. Na tomto místě bych rád vysvětlil, že tyto objek-
ty musí splňovat i řadu parametrů vyžadovaných
přísnými předpisy z oblasti hygieny a školství a vět-

šinou se vyplatí při tomto hledání spolupracovat se
specializovanou cestovní kanceláří. Ta mimo jiné
nese i případná rizika.

• Lyžařský výcvik je již objednán. V letošním školním
roce se uskuteční na Benecku.

• Rádi budeme spolupracovat na akcích v obci, tak
jako jsme to dělali dosud.

O našich aktivitách se můžete také informovat na
webových stránkách školy. Adresu již všichni znají, ale
pro jistotu: www.zsbechovice.cz.

Milí žáci, milé kolegyně, vážení rodiče a vy všichni
kteří naši školu považujete za svou – přeji nám, ať se
školní rok 2005–2006 vydaří!

Jaroslav Svátek, ředitel školy

Dne 1. září jsme v naší škole přivítali 19 nových
prvňáčků. Většina z nich neseděla ve školních lavicích
poprvé, protože jsme se setkali již v dubnu, květnu
a červnu. Přivítat děti přišel starosta obce Ing. Jiří San-
tolíka a přinesl jim malý dárek. Spolu s ředitelem školy
pak sledovali, jak děti tráví svoji první školní hodinu.
Přeji všem prvňákům hodně jedniček a radost ze škol-
ní práce.

Alena Silovská

Za kytičku dostala M. Kordová upomínku od třídní učitelky A. Silovské

První minuty školního roku Elišky Režňákové.
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Z MIMOŠKOLNÍ ČINNOSTI

Přijďte povzbudit malé běchovické

fotbalisty a fotbalistky.

Oddíl přípravky žákovské kopané Sokola Běchovi-
ce vstoupil do druhé sezóny s novými posilami. Kluci
a děvčata se účastní soutěží Pražského fotbalového
svazu v kategorii starší přípravka (do 10 let). Pravidel-
né tréninky jsou každé úterý a čtvrtek od 16.00 do
17.30 hodin na fotbalovém hřišti v Běchovicích. Trénu-
jí pan Adolf Döme a pan Miroslav Lupták. S organi-
začními záležitostmi pomáhá paní Kateřina Majstrová
spolu s ostatními rodiči, kteří se též starají o odvoz
sportovců na zápasy konané na hřištích soupeřů.

Chcete-li povzbudit naše malé fotbalistky a fotbalis-
ty při zbývajících letošních zápasech na domácím hřišti
v Běchovicích, můžete přijít 6. října v 16.00 nebo 23.
října ve 13.15 hod. Třeba se vám poštěstí a stanete se
svědky prvního zaslouženého vítězství našeho naděj-
ného týmu.

Úplný rozpis zápasů, včetně těch, které se konají
na jiných hřištích, naleznete na internetové adrese
http://bechovice.wz.cz/fotbal/. Na stejné adrese si též
můžete prohlédnout četné fotografie hráčů a hráček
v akci. Na ukázku uvádíme obrázek z náročného zá-
pasu hraného 18. září v Běchovicích s SK Ďáblice.

Ondřej Santolík

A pak ta chvíle přijde. Ještě jednou se rozběhnout,
odrazit se, skočit … Sebrat létem upocené tričko
a kal-hoty, z nichž kouká sláma. Naposledy se otočit
a jít.

Za sebou nechat prázdninové ztřeštěnosti, dobro-
družství letního nebe se závratí hvězd, s sebou si od-
nést kapičky krve na podrápaných kolenou a kůži pro-
voněnou sluncem. Obraz, pocit a vzpomínka spojená
s končícím létem.

Ta přicházející chvíle nechť je lemována dychtivos-
tí poznávat vidět dál za obzor, který vytyčují hýbající
s obrázky drahých laciností, slyšet víc než pop či plá-
cání dospělých do větru.

Tak či onak jim jednou bude patřit svět. O tom, zda
do něj vstoupí jako do ringu či místa, které stojí za to
zúrodňovat, se rozhoduje doma, ale hlavně ve ško-
lách.

Záleží na všech, kdo se postaví před tváře mladých
a otevřou ústa, aby vyslovili slovo. Jsou tací, kteří umí
místo slov vypouštět perly. Ti mohou před rozcitlivělou
duší mladých lidí otevřít nedozírné obzory krásného
světa a důvěry v život, zejména když se za katedry
postaví kantoři, na které se nezapomíná.

Pedagogové moudří s charakterním vzdělaní,
schopní vlastních výprav ducha, na něž mohou brát
žáky s sebou. Takoví, kteří dokáží později vytvořit pro-
stor pro studium, výzkum a diskuze mezi profesory
a studenty, jak tomu prý bývalo na středoškolských
univerzitách v době, kdy Evropa objevila řeckou vzdě-
lanost.

Je těžké – někomu třeba i k smíchu – chtít v mravní
a intelektuální rozkvět společnosti v době vulgární
materializace.

Ale čím jsme tedy povinováni dětem? A kam stáčí-
me jejich pohledy, nedohlédneme-li sami často dále
než na špičku svého nosu?

Hana Janáčková

Odpočinuté mužstvo před nástupem do druhého poločasu zápasu.

Základní a mateřská škola v Praze-Běchovicích

přijme vyučenou

KUCHAŘKU
na hlavní pracovní poměr. Praxe výhodou!

Další informace
podá paní Bláhová na tel. 281 930 046.

ČÍM JSME POVINOVÁNI DĚTEM

Dne 26. září jsme v 9.00 hodin vyrazili na výlet do
planetária. Ve vstupní hale se nám moc líbilo, protože
tam byly různé modely planet a automaty s testy.
V sále byla pohodlná křesla. Kdyby nebyl tak zajímavý
program, dalo by se v nich rychle usnout.

 Viděli jsme souhvězdí a překvapilo nás, že na ji-
ných planetách trvá rok třeba přes 200 let. Určitě na to
budeme všichni dlouho vzpomínat. Také jsme viděli,
jak se Země otáčí kolem Slunce a proč tomu tak je.
Výlet se nám vydařil a všem spolužákům se moc
líbil.

Lucie Motyková a Kateřina Víšková,
5. třída

PROČ SE TOČÍ ZEMĚ
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ROČNÍ VÝROČÍ

V říjnu oslaví první výroční své činnosti občanské
sdružení Neposeda z Běchovic. Od samého počátku
se do aktivit sdružení aktivně zapojuje skupina mla-
dých lidí, převážně studentů či absolventů oborů hu-
manitního zaměření. Nyní je čas ohlédnout se, jak
zvládli první rok života sdružení.

Tito lidé se rozhodli dobrovolně věnovat svůj volný
čas pro dobrou věc. V lokalitě Běchovic a okolí do té
doby žádná podobná nabídka preventivních progra-
mů neexistovala, a tak se rozhodli zprovoznit otevřený
klub pro děti a mládež. K tomuto nápadu se navíc při-
pojila psycholožka a nabídla pro zájemce možnost od-
borných konzultací. Hned zpočátku program materiál-
ně i finančně podpořila řada místních podnikatelů
a firem. Díky jim byly zajištěny prostředky na pokrytí
provozních nákladů.

„Když se ohlédnu zpět, vidím za námi obrovský kus
práce a hlavně spoustu usměvavých a šťastných dětí,
které mají o možnost víc jak a kde trávit svůj volný
čas,“ říká koordinátorka projektu Melanie Zajacová.
Klubovna se slavnostně otevírala vloni 4. října. „I letos
chceme všechny naše příznivce pozvat na slavnostní
akci. Bude se konat po roce a dni, ve středu 5. října
2005 v prostorách kluboven o. s. Neposeda. Rádi by-
chom touto cestou prezentovali veřejnosti naši dosa-
vadní činnost a seznámili ji s plány do budoucna a po-
děkovali všem, kteří nás podporují,“ zve všechny
M. Zajacová. V rámci tohoto odpoledne budou zájemci
moci zhlédnout tvorbu dětí, které navštěvují kluby, fo-
tografie z klubů a klubových akcí a další, pro děti, ale
nejen pro ně, budou připraveny sportovní hry a soutě-
že o drobné ceny. Adresa: Českobrodská 1, areál Sta-
rá pošta, Běchovice. Akce začíná v 15.00 hodin.

Neposeda o. s. působí na území správního obvodu
Praha 21. Jeho posláním je spoluvytvářet občanskou
společnost zejména tím, že bude podporovat aktivity
směřující ke zlepšení kulturního a sociální klimatu
v městské části Praha-Běchovice a okolí, se zvlášt-
ním zaměřením na děti a mládež. Cílem o. s. Nepose-

da je zavádět v této lokalitě formy sociální práce a so-
ciálních služeb, které jsou pro místní komunitu dosud
těžko dostupné či nedostupné, a podpořit veřejnost
k aktivní spolupráci při rozvoji komunitního života.

V oblasti sociální prevence Neposeda o. s. v sou-
časné době nabízí tyto služby: otevřený klub Nepose-
da pro děti a mládež, konzultace s psychologem pro
děti a mládež, event. rodiny s dětmi, sociálně právní
poradenství. Cílem těchto služeb je pozitivní sociálně
osobnostní rozvoj účastníků, nabídka smysluplného
a aktivního trávení volného času, pomoc orientovat se
v jejich situaci a řešit náročné životní problémy. Reali-
zací projektu dochází k postupnému snižování rizika
výskytu sociálně nežádoucích jevů u vybraných cílo-
vých skupin.

Pro bližší informace prosím kontaktujte Melanii Zaja-
covou, předsedkyni sdružení, na mobilu 605 861 109.

Melanie Zajacová

Před rokem byla slavnostně otevřena nová klubovna na Staré poště

AUTO ILE s.r.o., Podnikatelská 552
P.O. BOC 7, 190 11 Praha-Běchovice
tel. 603 232 974 nebo 602 206 387

tel./fax. 267 063 040
e-mail: info@autoile.cz

veškeré mechanické opravy
motorových vozidel
diagnostika elektronických systémů
na zařízení firmy Gutmann
osmisenzorová elektronická
geometrie
pneuservis – při zakoupení
pneumatik montáž zdarma
montáže tažných zařízení
montáže zámků řadících pák
seřízení světlometů
prodej automobilů a přislušenství
výměny motorových olejů zdarma
celkové opravy a výměny
podvozku
veškeré opravy motorů
výměny výfukového potrubí

www.autoile.cz
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NEZAPOMEŇ POZDRAVIT!

Nezapomeň pozdravit!
Pozdravil jsi?
Zdravím Vás!
Posílám srdečné pozdravy

Málokdy se zamýšlíme nad tím, co vlastně ten po-
zdrav obnáší. V případě naší klasiky jde ve skuteč-
nosti o neúplnou větu, ze které vypadlo počáteční: přeji
Vám … Zřetelnější to je ve spojení Dobrou noc!, Dob-
rou chuť! nebo Dobrou zábavu! Právě tak uniká po-
zornosti, že třeba takové „Dobrý!“ nebo „Nashle!“ lze
jen těžko považovat za slušný pozdrav směrem ke star-
šímu člověku. Naprosto zmatený se jeví poslední vý-
křik pozdravové módy, ono „Čús!“, které slýcháme mezi
mladšími ročníky. Je to totiž pozdrav přejatý z němči-
ny. Mezi kamarády je na místě, ale používá se jen na
loučení. Představte si, jak k sobě běží dvě kamarádky,
mávají si a nadšeně na sebe volají: „Na shledanou,
Tebe už jsem dlouho neviděla, jak se máš?“ Ale po-
dobně nelogické je i u nás dávno vžité Ahoj, které pří-
slušníky jiných národů přivádí k úžasu. Což jsme na
lodi, ptávají se.

Pozdravem, jeho tónem, intonací, způsobem mů-
žeme vyjádřit hodně. Vždy to však bude projev zdvoři-
losti a dobrého vychování. Přeji Vám, milí čtenáři, ne-
jen dnes, ale stále a denně dobrý den!

Zdena Púčeková

Nad Počernickým rybníkem je již od roku 1993
v provozu 413 m dlouhý a 21 m vysoký silniční most.
Postupně překračuje Českobrodskou ulici, velmi frek-
ventovanou dvoukolejnou trať ČD Kolín – Praha, dále
Počernický rybník a ulici Nad rybníkem. V roce 1999
po zapojení Štěrboholské radiály do dopravního sys-
tému silničního okruhu kolem Prahy (SOKP) došlo
k výraznému zvýšení intenzity dopravy na této části
okruhu nazývané východní spojka a tím také k nárůs-
tu hlukové zátěže v dané lokalitě.

V dotčené oblasti se uskutečnilo měření hluku a na
základě zjištěných výsledků byla navržena koncepce
technických opatření omezujících hlukovou zátěž oby-
vatelstva.

CO SE DĚJE NA MOSTĚ

Na mostě jsou navrženy průhledné protihlukové stě-
ny, které mají snížit účinky hluku od vozidel silniční
dopravy jak v současné době, tak i v budoucnosti.
Kolem roku 2010 se totiž očekává další rozšíření dnes
čtyřproudové komunikace na mostě o jeden dopravní
pruh v každém směru.

Výstavba protihlukových opatření v Dolních Počer-
nicích byla z důvodů omezených finančních prostřed-
ků rozdělena do dvou etap. V první etapě, která probí-
há již v letošním roce se odstraňují staré betonové
svodidlové zídky, ocelová svodidla a budují se nová
betonová mohutnější svodidla na vnější straně mostu
a přilehlých betonových křídlech. Součástí první eta-
py je i výměna mostních dilatačních závěrů na kon-
cích mostu za nové dilatační závěry se sníženou hla-
dinou hluku.

Práce na první etapě probíhají od června do měsí-
ce října letošního roku. Kompletní realizaci díla prová-
dí společnost SMP CZ a. s., bývalé Stavby mostů Pra-

ha, které v 90. letech minulého století most postavily.
Výstavba protihlukových opatření je prováděna dle
projektové dokumentace vypracované společnosti TOP
CON servis s.r.o.

V další etapě (cca 2006–2007) se provede odbou-
rání stávajících esteticky nevyhovujících betonových
protihlukových stěn za mostem, které budou nahraze-
ny výstavbou nových betonových barevně laděných
protihlukových stěn. Na nově vybudovaná betonová
svodidla na mostě se přikotví cca 3 metry vysoké oce-
lové sloupky, do kterých budou osazeny průhledné
barevné odrazové panely z organického skla.

Investorem celé akce je Ředitelství silnic a dálnic
ČR a závisí jen na něm, kolik finančních prostředků
získá, aby bylo možné dokončit další etapu výstavby
protihlukových stěn na počernickém mostě.

Během výstavby protihlukových stěn je a bude nut-
né dlouhodobě omezit provoz na mostě podél vněj-
ších říms, kde je nutno vytvořit manipulační prostor
pro výstavbu. Hluk, který je teď způsoben silničním
provozem, výstavbou a vzniklým dopravním opatře-
ním opadne na začátku listopadu. Až po dokončení
celé plánované akce, dobudováním protihlukových stěn
na mostě a za mostem, se oblast přilehlá k mostu sta-
ne klidnější a méně hlučnou.

Holba Josef, ředitel divize 3
(psáno pro Dolnopočernický zpravodaj)

Nepříjemné omezení na rychlostní komunikaci dovolí v budoucnu
vybudovat kvalitní protihlukové stěny.
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Poslední zářijový víkend se Běchovice rozrostly
o stovky lidí. V sobotu zavítalo na závod Mladé Bě-
chovice 310 dětí, které byly hojně podporovány fandí-
cími rodiči. Neděle patřila dospělým, kterých se na star-
tovní čáru běžeckého závodu „Běchovice“ postavilo
1199. Před nimi ještě PaedDr. František Matoušek od-
startoval stovku nadšenců, kteří absolvovali pětikilo-
metrovou trať na In-line bruslích.

To už dlouho nepamatuji, aby sluníčko svítilo na oba
závody. A mělo se na co dívat. Čtyřicáté Mladé Bě-
chovice byly napínavou podívanou po celé dopoled-
ne. Nejprve se na trať vydali junioři, kterým se nechtě-
lo asi vstávat, a tak přijeli pouze dva. S nimi se na trať
dlouhou 1 300 metrů vydala i Gábina Pilařová, jako
jediná dívka přihlášená na Běchovickou míli. Další
závody už byly obsazeny mnohem více. Je škoda, že
jsme v žákovských kategoriích neměli téměř žádného
zástupce. Tradičně nejvíc místních běželo v náboro-
vých bězích.

Závod poslední dobou získává na prestiži nejen pro-
to, že nad ním převzal patronát náměstek primátora
hl. m. Prahy JUDr. Petr Hulinský, ale i tím, že si na něm
dávají schůzku starostové okolních městských částí.
Ceny od sponzorů a poháry starostů předávali kromě
Ing. Jiřího Santolíka Andrea Vlásenková, starostka
Prahy 21, Zbyněk Richter, starosta MČ Dolní Počerni-
ce, Ing. Jaroslav Losert, starosta Klánovic, a starosta
Koloděj Mgr. Zdeněk Kovář. Chtěl bych poděkovat ne-
jen jim, ale i dalším sponzorům, díky kterým měly děti
na stupních vítězů nádherné odměny. Jsou to přede-
vším firmy Auto Exner, Kovové profily, Explast, Fra-
maka, Akpa, ELSY, Betis, Cross Jeanswear Cs, Knupp,
Cyndy, Globus, Village cinemas, I.D.C. Holding, která
věnovala všem oplatky a Coca cola, která závodní-
kům darovala občerstvení a Rytectví Miloslav Náměs-

tek. Poděkování patří samozřejmě i těm, kteří tradičně
závod připravují: manželé Fehérovi, rodina Motykova,
J. Kopejsková, MUDr. J. Nožičková, učitelé a žáci bě-
chovické školy vedeni Mgr. J. Svátkem a Ing. I. Kafková.

Tradičně bývá losováno i horské kolo od firmy IPEX,
které letos vyhrál s číslem 711 Ondřej Krok. Novinkou
bylo losování o dárek firmy AtTEL mezi nejpočetnější-
mi výpravami. Zařízení na připojení internetu si od-
nesla výprava z Říčan. A jak dopadli místní? Můžete
se podívat na internet mb.jechsoft.cz, kde jsou úplné
výsledky. Připomeňme si běžce, kteří skončili na před-
ních místech. Číslovka před jménem učuje pořadí dí-
těte v jeho kategorii.

POČASÍ BĚŽCŮM PŘÁLO

Nestor Běchovic Jiří TřešňákVáclav Krejsa (vlevo) má za sebou již 238 maratonů Tomáš Havel vítěz In-line jízdy v cíli

Nábor I
5 Vyšata Oliver
8 Kárník Lukáš
9 Sádlo Jakub
-----------
3 Svobodová Adéla
9 Koláčková Karolína
12 Vlková Annabella

Nábor II
9 Černý David
11 Jandus Jakub
-----------
4 Zichová Matalie
5 Kubátová Tereza
7 Konečná Karolína

Nábor III
11 Vlk Kryštof
13 Hejma Vojtěch
-----------
7 Běhounková Milada

Nábor IV
5 Kovalovský Michal
13 Svoboda Daniel
14 Sádlo Karel

Nábor IV
7 Vosátková Barbora
12 Santolíková Jana

Nábor V
10 Šmídmajer Miloš
15 Santolík Václav
-----------
13 Hlinomazová Kristýna
18 Kořínková Petra

Nejmladší žákyně
14 Santolíková Anežka

Nejmladší žáci
6 Sochor Martin
15 Stejskal Tomáš
16 Jurča Martin

Starší žáci
9 Kratochvíl Martin

Běchovická stovka
3 Kratochvíl Oldřich
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Letošního druhého ročníku In-line jízdy Běchovice
dne 25. 9. na 5 km se zúčastnilo 99 jezdců (minulý rok
47!!) ze všech částí Prahy. Největší účast měly Bě-
chovice, díky kroužku bruslení: Honza Nováček, Dan-
ča Karasová, Otík Červenák, Lukáš Vozáb, Verča Ho-
ráková, Kristýna Tesaříková, Pepa Thang a Eda Štěrba.
Dokonce se na trať vydaly i dvě maminky s kočárky s
miminky! Pokud bych mohla srovnat, tak bylo na trati
60 mužů a 39 žen. První dívka v cíli byla Jana Hroudo-

KOLEČKÁŘI SI UŽÍVALI

OSOBNOSTI „BĚCHOVIC“

Ve všech zpravodajstvích jsme mohli číst a vidět v
pondělí 26. září reportáže z průběhu mistrovského
závodu „Běchovice“. Všichni se především zaměřují
na mistrovské kategorie, kde již řadu let triumfuje Pe-
tra Kamínková a Róbert Štefko. Startovní kanceláří,
která byla opět ve škole, prošlo bezmála 1200 běžců,
z nichž každý je něčím zajímavý.

Kupříkladu pan Jiří Třešňák přijel do Běchovic po
padesáté a zvládnul trať za 1:24,30. Na startu byl
i pan Luboš Otčenášek, startující za Běchovice. Ob-
div zasluhuje vítěz kategorie nad 80 let pan Oldřich
Jarkovský z Mostku (ročník 1934), který byl v cíli za
46 minut, 22 vteřin. Nejstaršími účastníky závodu byli
Jindřich Resl a Jaroslav Bernatík (oba ročník 1920),
kteří stanuli na stupních vítězů s „mladíkem“ Františ-
kem Tomáškem (1925).

Václav Kafka běžel letos jako jediný zástupce míst-
ních běžců. Za odvahu i za dosažený čas 51 minut mu
patří obdiv blahopřání. Všichni, kteří pracovali ve star-
tovní kanceláři, nebo pomáhali v prostoru cíle si za-
slouží poděkování od pořadatelů.

vá (1965) za 13 minut a 3 vteřiny. Od organizátora jíz-
dy dostala hodinky. Pořadí prvních jedenácti v cíli bylo
odměněno věcnými cenami od sponzorů.

První byl v cíli časem 9:41 min. Tomáš Havel (1975)
nádherným stylem a pohodovou jízdou!!! Přesně na
jeho vysokou postavu byl hlavní dárek župan. Druhý
v cíli byl časem 9:45 min. Ondřej Suchý (1988). Dojel
do cíle váhavě, ani se mu snad ještě nechtělo projet
cílem. Zjevně si jízdu hodně vychutnával a měla jsem
pocit, že snad na někoho před cílem čeká. Třetí skon-
čil časem 9:47 Martin Jirsa (1967). V cíli byla krásná
atmosféra a diskuze v hloučcích. Hlavně nás potěšilo,
že všichni projeli cílem do krásných 30 minut!! Za to
vám moc děkuji, protože přesně v 11 hodin startovali
první běžci u historického 13. patníku v Běchovicích.
Všichni bruslaři byli nadšení a spokojení ničím neru-
šenou jízdou.

Startovní kancelář a psychickou podporu před zá-
vodem zajistil a krásná barevná čísla vytiskl Jaroslav
Svátek. V cíli pak vybíhala pořadatelka Vlaďka, aby
každému kdo přijel dala do tlapky 1,5 litru vody a po-
řadatelka Monča nabízela pro zájemce časopis Bord,
o který byl jako minulý rok velký zájem. O tetování zá-
jemců se postarala Nikola a celou akci moderoval Ko-
koška, který mi megafon vracel se slzami v očích. Nad
případnými úrazy (díky ohleduplnosti však žádný ne-
byl) bděla MUDr. Jana Nožičková se sestřičkou Jola-
nou. Tímto bych chtěla velmi moc poděkovat všem,
kteří se na akci podíleli.

Ivana Kafková

V čele skupiny běží Jolana Pařízková ze Štiřína, s číslem 78 Barbora Stočesová Ing. Jiří Santolík předává medajli Alžbětě Kratochvílové

V tyto dny nám nedalo nevzpomenout zaklada-
tele Mladých Běchovic, bývalého ředitele školy pana
Jana Renčína a paní Věry Lněničkové, vedoucí star-
tovní kanceláře, kteří nás v minulém roce opustili.
Nadále s námi žijí v našich srdcích.
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„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

STAVEBNINY KRUTSKÝ
ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193–4, 602 384 790

www.krutsky.cz   e-mail: stavebniny@krutsky.cz
DOPRAVA  AUTY LIAZ S HR A MAN S HR

AKCE ŘÍJEN:
************************

!!!   CIHELNÉ BLOKY POROTHERM – SLEVA SKLAD 10 % *
 VÝSTAVNÍ SLEVA 25%*   !!!

!!!   PŘESNÉ TVÁRNICE A PŘÍČKOVKY YTONG SLEVA 10 % *   !!!

!!!   TÓNOVÁNÍ FASÁDNÍCH OMÍTEK  NA POČKÁNÍ SLEVA 31 % *   !!!
FASÁDNÍ OMÍTKA – CENA OD 68,-Kč/m2

!!!   TÓNOVÁNÍ FASÁDNÍCH BAREV  NA POČKÁNÍ SLEVA 20 % *   !!!
FASÁDNÍ BARVA – CENA OD 29,-Kč/m2

!!!   DALŠÍ  ZAJÍMAVÉ  SLEVY – INFORMACE VE STAVEBNINÁCH   !!
* SLEVY PLATÍ Z CEN VÝROBCE

MONTÁŽ STŘEŠNÍCH OKEN VELUX PRO RD ZDARMA (5 % DPH)
CENY UVEDENY VČETNĚ DPH

V předešlých dnech byl úspěšně dokončen praž-
skými kriminalisty případ týkající se problematiky pro
řádného občana zdánlivě vzdálené. Jednalo se o od-
halení trestné činnosti na úseku drogové problemati-
ky, nedovolené výroby a držení omamných a psy-
chotropních látek a jedů. Usvědčená pětapadesátiletá
žena musela ke svému stotisícovému zisku zlákat ke
koupi drogy mladé lidi takřka v osmi stech případech.

Jaký bude však jejich osud? Tuto otázku si klade
asi málo kdo z nás, pokud se jej přímo netýká. Dnes
však už není výjimkou, ale spíše pravidlem, že již žáci
základních škol přicházejí do styku s drogou, a to
v rozličné podobě.

Vlivem nedostatečné osvěty, jak ze strany rodičů,
tak i výchovných institucí a pod vlivem svého nejbliž-
šího sociálního okolí, tedy partou vrstevníků, snadno
pokušení zkusit něco nového, neobvyklého či doká-
zat, že i oni na to mají, nabídce podlehnou. Nejvíce se
můžeme dnes setkat s kouřením marihuany, kterou již
mladí lidé snad ani za drogu nepovažují. Vždyť jde přeci
o tzv. „měkkou drogu“, a to se nemůže nic stát. Je ale
velkou chybou rozdělovat drogy na měkké či tvrdé
a hlavně je takto prezentovat právě před mladými lid-
mi. Lepší by bylo nazývat věci správnými jmény. Tedy,

HOVOŘTE SE SVÝMI DĚTMI
že existují drogy, kdy závislost vzniká pozvolněji a ná-
sledky nejsou hned od počátku tragické a naopak,
avšak každá droga je stále drogou, marihuana nevyjí-
maje. THC, které tato droga obsahuje, se ukládá
v našem těle a i po několika měsících postupně zhor-
šuje jeho psychické vlastnosti a fyzické funkce orga-
nizmu. Hovořte proto o tomto problému se svými dět-
mi, kamarády či přáteli, vždyť ročně v České republice
umírá na předávkování drogou okolo pěti set mladých
lidí.

Dalším problémem, týkajícím se této problematiky
je i skutečnost, že i když patříte mezi ty šťastnější,
kterým droga neřídí život, můžete se i přesto dostat
do tíživé situace související s abúzem (zneužívání -
pozn. red.) drog. Je to problém stále častějšího kon-
taktu s pohozenými injekčními stříkačkami našich
závislých spoluobčanů. Dávejte si proto pozor, když
usedáte v MHD nebo na lavičkách v parcích a na po-
dobných veřejnosti přístupných místech. Dávejte po-
zor kam šlapete na koupališti, či kam saháte. V přípa-
dě, že i přes veškerou opatrnost dojde k poranění
z odhozené jehly mějte na paměti, že pro zmenšení
rizika virové nákazy je nejlepší ránu nechat chvíli kr-
vácet a následně použít dezinfekčních prostředků. Jde
však pouze o prvotní opatření. Následná odborná po-
moc je také nutná.

ppor. Bibiana Fuchsová, PIS OŘP Praha III
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TÝDEN KNIHOVEN 3. – 8. ŘÍJNA

I v naší knihovně budeme pořá-
dat akce pro občany a milovníky
knih v týdnu knihoven.
Motto tohoto týdne:
Pocta Boženě Němcové.

Proč právě Boženě Němcové,
když máme tolik jiných Velkých Če-
chů? Mnozí z vás možná sledovali televizní anketu Nej-
větší Čech. Když ponecháme stranou úvahy o jejím
komerčním charakteru, podléhání cizím vlivům i mnoh-
dy neobjektivnosti, alespoň došlo k jakémusi zamyš-
lení nad velkým významem těchto osobností pro náš
národ. Božena Němcová se jako jediná žena se ve
zmíněné anketě dostala do první desítky. V anketě loň-
ského roku o nejoblíbenější knihu se její „Babička“
dostala na 5. místo a je zároveň druhou nejoblíbenější
českou knihou. Letos také tato knížka slaví 150 let od
svého prvního vydání. Proto Božena Němcová, proto
Babička.

Akce Týdne knihoven:
Ve dnech 3. – 14. 10. 2005 v době výpůjčních hodin

(nebo dle dohody) si můžete prohlédnout v knihovně
výstavku různých vydání knihy Babička a výstavku ilu-
strací k této knize od žáků naší školy.

Dne 4. 10. od 14.00 do 15.00 hodin – Veřejné čtení
malých a velkých pod názvem: „Začínáme Babičkou“

Četba pohádek pro děti – dle dohody se ZŠ pro 3.
a 5. třídu.
Dne 27.10. od 14.00 hodin – Sejdeme se u počítače
„my starší“. Do knihovny jste srdečně zváni.

Věra Santolíková, knihovnice

Nové knihy
Na dobu šesti měsíců máme zapůjčený od MK Praha
nový výměnný soubor knih.

Pro děti a mládež
Vojtěch Steklač Golem
Božena Němcová Babička
Richman Cromptonová Jirka za školou

Naučná literatura
C. G. Jung Výbor z díla, VI.
Miroslav Plzák Tušení o lidské duši
Rachel Firth Dinosauři
Kolektiv autorů Rybaření – velká obrázko-

vá encyklopedie
Kolektiv autorů Lidé, kteří změnili svět –

encyklopedie
Dionýz Dugas Zdravý život s babiččinými

bylinkami
Jana Horecká Velká barevná kuchařka:

Dělená strava
Kapesní průvodce
Jozef Petro Francie
Jozef Petro Španělsko
Jozef Petro Itálie
Dušan Němec Chorvatsko
Dušan Němec Bulharsko
Jana Středulová Řecko
Pavel Volánek Thajsko

Beletrie
Ephraim Kishon Nejlepší povídky z cest
Joanne Harrisová Jiné světy, jiní lidé
Mika Waltari Cizinec přichází
Peter Elbling Ochutnavač
Norman Mailer Duch Děvky I.

UKLIDÍM  VÁŠ  DŮM  I  ZAHRADU
JIŘÍ  VOSÁHLO

PROVÁDÍM  TYTO  SLUŽBY:

– pravidelný i jednorázový úklid bytu
– generální úklid – systém RAINBOW vhodné pro alergiky
– veškeré vyklízecí práce ( půd, sklepů, bytů..)
– čištění koberců i čalouněného nábytku
– veškeré zahradnické práce
– sekání zahrad
– oprava a natírání plotů
– drobné zednické práce

Po dohodě zajistím i další práce k vaší spokojenosti.
Tel. 776 015 558, 777 015 551
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Václav Králík (1)

Blahopřání
a poděkování
Zastupitelstvo Městské části Praha-

Běchovice a redakční rada Života Běcho-
vic blahopřeje všem spoluobčanům, kte-
ří se dožívají v měsíci ř íjna 2005
významného životního jubilea a přeje jim
pevné zdraví do dalších let.

Chtěl bych poděkovat ÚMČ Praha-Běchovice za
návštěvu s blahopřáním a dárkem k mým jubilejním
narozeninám. Moc mě to potěšilo.

Václav Syrovátka

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za blahopřá-
ní k mému životnímu jubileu a za věcný dárek, který
mi při osobní návštěvě předala paní J. Svobodová.

Věra Podroužková

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za blahopřá-
ní a milý dárek k mému životnímu jubilu.

Josefa Moravcová

Děkuji ÚMČ Praha-Běchovice za přání k mému
významnému život.jubileu.

Ladislav Molič

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za blahopřá-
ní a za věcný dárek, který mi byl předán při příleži-
tosti mého životního jubilea.

Ludmila Mikešová

Děkuji pracovnicím Úřadu MČ Praha-Běchovice
za návštěvu, při které mi předaly blahopřání a dárek
mému životnímu jubileu.

Milena Sklenářová

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za návštěvu
a blahopřání při příležitosti mých významných naro-
zenin. Rovněž děkuji za dárek, který mi byl předán.

Alena Šallerová

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za blahopřá-
ní k mému životnímu jubileu a za věcný dárek, který
mi předala paní Jarmila Svobodová.

Bronislava Papoušková

Dbejme, aby nám stáří
neudělalo vrásky také na duši,
když je dělá na tváři.

  Michel de Montaigne

ELEKTROINSTALACE DO 1 000 V

rodinné domy * bytové jednotky
dílny * průmyslové rozvody
kanceláře * el. revize zařízení
přihlášky PRE a STE    *   hromosvody
rekonstrukce bytových jader
slaboproudé rozvody:

 DT, STA, ST, počítačové sítě
přípojky NN do 400 V
opravy a havárie kabelů a el. zařízení
výroba rozvaděčů NN

tel./fax: 281 970 344
tel. privát: 281 972 632
mobil: 603 413 202 Vladimír Lacina
mobil: 605 771 056 Jiří Koubský

e-mail: lacina-koubsky@cbox.cz
www.lacina-koubsky.cz

Sdružení elektro
Elektroinstalace

Lacina – Koubský
Praha 9-Újezd nad Lesy,

 Chmelická 556

korespondenční adresa:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Chmelická 556
PSČ: 190 16

kancelář firmy:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Sulovická 1234
Areál Stavebniny STAKO

přijme elektromontéra pro přípravu zařízení ke
zkouškám pro pracoviště v areálu VÚ Běchovice.

Informace pan Kafka - tel.: 728 982 021

ZKUŠEBNICTVÍ a.s.


